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Κλίση τῶν οὐσιαστικῶν

 Γνωρίζουµε ὅτι οἱ κλίσεις τῶν οὐσιαστικῶν εἶναι τρεῖς: πρώτη, δευτέρα καί τρίτη. 
 Ἀνάλογα µέ τήν κλίση στήν ὁποία ἀνήκουν τά οὐσιαστικά λέγονται πρωτόκλιτα, δευ-

τερόκλιτα, τριτόκλιτα.
 Γνωρίζουµε ὅτι τό γένος τῶν οὐσιαστικῶν διακρίνεται κυρίως ἀπό τό ἄρθρο ἀλλά καί

ἀπό τήν κατάληξη. Γνωρίζουµε ἐπίσης πῶς κλίνεται τό ἄρθρο.
 Τά οὐσιαστικά πού ἔχουν τόν ἴδιο ἀριθµό συλλαβῶν σέ ὅλες τίς πτώσεις ἑνικοῦ καί

πληθυντικοῦ λέγονται ἰσοσύλλαβα. Τά ἰσοσύλλαβα οὐσιαστικά ἀνήκουν στήν Ά  καί Β´
κλίση. 

Π.χ.  ὁ νικητής, τοῦ νικητοῦ, τόν νικητήν, οἱ νικηταί, τῶν νικητῶν. 
Ἡ χώρα, τῆς χώρας, τῶν χωρῶν κ.λπ. 

 Τά οὐσιαστικά πού ἔχουν στίς πλάγιες πτώσεις (γενική, δοτική, αἰτιατική) ἑνικοῦ καί
σέ ὅλες τίς πτώσεις τοῦ πληθυντικοῦ µία συλλαβή περισσότερη ἀπό τήν ὀνοµαστική (καί
κλητική) τοῦ ἑνικοῦ λέγονται περιττοσύλλαβα. 

Π.χ.  ὁ πί-ναξ, τοῦ πί-να-κος, τόν πί-να-κα, οἱ πί-να-κες τῶν πι-νά-κων κ.λπ. 
Ἡ κλῖ-µαξ, τῆς κλί-µα-κος, τήν κλί-µα-κα, αἱ κλί-µα-κες κ.λπ.

Τά περιττοσύλλαβα οὐσιαστικά ἀνήκουν στήν Γ´ κλίση, στήν ὁποία θά ἀναφερθοῦµε
ἀργότερα.

Ά  Κλίση

Τά οὐσιαστικά τῆς Ά  κλίσεως διακρίνονται σέ ἀσυναίρετα καί συνηρηµένα.

Ἀσυναίρετα Οὐσιαστικά
Ἡ Ά  κλίσις περιλαµβάνει οὐσιαστικά ἀρσενικά καί θηλυκά (ὄχι οὐδέτερα)

Διακρίνονται σέ

ἀρσενικά θηλυκά

-ας
π.χ.

ὁ νεανίας
τοῦ νεανίου

-ης
π.χ.

ὁ πολίτης 
τοῦ πολίτου

-ᾱ
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ἡ χώρα
τῆς χώρας
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ἡ γλῶσσα
τῆς γλώσσης
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ἡ τιµή 
τῆς τιµῆς


